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［摘 要］ 本文基于笔者的教学实践，在分析了中级汉语阅读课文化教学的主要内容以

及课程特点之后，提出了在教学过程中应充分了解学生的汉语水平、文化背景，以学生的实际

需求力中心，结合课文内容和语言点的教学，适时、适量地运用直接阐述法，分析对比法以及任

务型教学等方法，使得文化教学成为语言教学的有机组成部分，其目的是增强学生的跨文化意

识，提高其综合应用汉语的能力。
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[Abstract] After analyzing the main contents and course features of culture teaching 

in intermediate Chinese reading class, this paper proposes some useful and effective 

teaching methods and strategies: integrating culture teaching into language teaching, 
considering the leaner's language levels and cultural backgrounds and centering on their real 

needs, combining culture teaching with reading contents and language points, using direct 

explanation, analysis &. comparison, and task-based method appropriately. The intention 

is to help foreign learners to strengthen the订intercultural awareness as well as to develop

their sk让ls in using Chinese. 
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、本文的研究目的

众所周知，语言和文化的关系是密不可分的，语言是文化的载体，文化是语言的反映，
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